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fi Szonda—5 
megkerülte a Holdat 

A Szonda—5 elnevezésű térségének fizikai jellemzői-
automata űrállomás, ame- ről. 
lyet szeptember 15-én bocsá- 1968. szeptember 18-án a 
tottak fel a Szovjetunióban, Szonda—5 automata ürállo-

Párt-
ás kormány-
vezetők 
látogatásai 

Tegnap pártunk és kormá-
nyunk több vezetője vett 
részt társadalmi eseménye-
ken. 

Fock Jenő, az MSZMP Po-
litikai Bizottságának tagja, a 
Minisztertanács elnöke az 
MTESZ 20 éves fennállását 
ünneplő rendkívüli küldött-
közgyűlésen szólalt fel. 

Fehér Lajos, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tagja, 
a kormány elnökhelyettese a 
1TTTNG AROFRUCT budaőrsi 
u j hűtőházának avató ünnep-
ségén mondott beszédet. 

Aczél György, az MSZMP 
Központi Bizottságának tit-
kára a Magyar Tudományos 
Akadémián tett látogatást, 
ahol találkozott a társada-
lomtudományi intézetek ve-
zetőivel és párttitkáraival, 
majd időszerű külpolitikai 
keidésekről tartott tájékozta-
tót. 

Péter János, az MSZMP 
Központi Bizottságának tag-
ja, külügyminiszter a Marx 
Károly Közgazdaságtudomá-
nyi Egyetemet kereste fel. A 
külügyminiszter időszerű 
nemzetközi kérdésekről tájé-
koztatta az egyetem állami, 
pár t- és tömegszervezeti ve-
zetőit. 

! Apró Antal elvtárs 
M a k ó n 

Enyedi Zoltán felvétele 
Apró Antal Makó fóterén a megye, a város és a járás vezetőinek társaságában 

Tegnap délelőtt Makóra ciós jellegű megbeszélés bizottság első t i tkára tá jé-
érkezett Apró Antal elvtárs, volt a Makó városi és Ma- koztatták a Minisztertanács 
az MSZMP Politikai Bizott- kó járási párt-vb tagjai és elnökhelyettesét a város és 
ságának tagja, a Miniszter- munkatársai részvételével. A a járás problémáiról, majd 
tanács elnökhelyettese Győ- tanácskozáson ott volt dr. Apró elvtárs válaszolt a 
ri Imrének, az MSZMP Köz- Forgó István, a Makó vá- felmerült kérdésekre, 
ponti Bizottsága tagjának, a rosi tanács vb elnöke, dr. Délután 2 órakor párt-
megyei pártbizottság első Kovács József, a Makó járá- aktíva értekezletet tartottak 
titkárának, dr. Komócsin si tanács vb elnöke és Hal- a József Attila Művelődési 
Mihálynak, a megyei párt- mágyi Ivánné, a Makó járás Házban, amelyen részt vet-
bizottság ti tkárának és Tö- országgyűlési képviselője is. tek a megyei párt-vb tagjai, 
rök Lászlónak, a megyei Arató Márton, a Makó a városi és járási pártbizott-
tanács vb elnökének .kísére- városi pártbizottság első ságok első titkárai, a váro-
tében. A városi pártbizott- titkára, valamint Szönyi si és járási tanácsok vb el-
ság székházában konzultá- Ferenc, a Makó járási párt- nökei, a Makó városi és já-

rási párt-, tömegszervezeti, 

Népművelési törvény 
megalkotását javasolja 

a SZOT 
Pénteken az ÉDOSZ-szék-

házban megkezdte kétnapos 
ülését a Szakszervezetek Or-
szágos Tanácsa. A SZOT el-
nökségének beszámolója 
hangoztatja, hogy a magyar 
szakszervezeti mozgalom a 

ummal és a SZOT-tal egyet-
értésben dolgozza ki a mű-
velődési intézményekre és az 
ú j beruházásokra vonatkozó 
kulturális normat ívákat A 

. . . . „ , _ SZOT felkéri a Művelődés-
emhti, hogy a bérből és fl- ü g y i Minisztériumot és a 

bérből és fizetésből élők 91,7 zetésből élő dolgozók kultu- többi illetékes szervet, hogy 
százalékát tömöríti, 336 000 rális ellátottsága egyenetle- vizsgálják felül a népműve-

tisztségviselőjével n 0 £ fe j lődöt t A rendelke- t e r ü l e t é n érvényben levő 
. ^ . . i j j — i -i rendelkezéseket,. és ahol 

valasztott 
és 126 000 aktivistájával al-
kalmas arra, hogy nevelő 
munkájá t tömegméretűvé 

anyagi eszközök s z ü k s é g e s ) o t t módosítsanak. zésre álló 
a reális igényekhez képest Idejétmúlt rendelkezés sza-

tegye. A dolgozók érdekvé- is igen kicsinyek. Ezért ja- bályozza jelenleg is a mű-
delme egymagában is neve- vasolja, hogy a nemzeti jö- velődési intézmények műkö-

vedelem emelkedésének ^ k z i smere" ter2z!ő "elő-
arányában rendszeresen és adások tiszteletdíjait, az 
tervszerűen növeljék az ide- Országos Rendező Iroda m ű 

lőtevékenység. A szakszerve-
zetek akkor szolgálják a dol-
gozók érdekeit, ha elősegí-
tik, ellenőrzik, hogy aki 
többet ad a társadalomnak, 0 jógiai és kulturális célokra, ködését, a műsorok engedé-

.„— , ,... _ lyezésének rendszerét. Azt is 
ezen belül a tomegkultura- k é r i R S Z O T h o g y a M ű _ 
lis feladatokra fordítható velődésügyi Minisztérium és 

ben semmiképpen sem vezet összegeket. Szervezetten kell a tanácsok erőteljesebben 
a dolgozó rétegek „elpolgá- hasznosítani azokat az ú j szerezzenek érvényt annak a 
riasodásához". Ugyanakkor erőforrásokat is, amelyeket rendelkezésnek, amely tiltja, 
fel kell lépni az anyagi ösz- a gazdaságirányítás ú j rend- hogy művelődési intézményt, 

szere nyitott meg. A szak- vagy helyiséget más célra 
szervezetek javasolják, hogy igénybe vegyenek. 

A SZOT javasolja, hogy 

többet is kapjon munkája, 
teljesítménye szerint. A jobb 
életmód társadalmi méretek-

tön zés elveinek hibás gya 
korlata ellen. 

A SZOT elnökségének je- az Országos Tervhivatal a 
lentése egyebek között meg- Művelődésügyi Minisztéri-

Komócsin Zoltán 
tájékoztatója 

az írószövetségben 
A Magyar Írók Szövetsége péntek délután kibővített 

választmányi ülést tartott, amelyen meghívott vendégként 
részt vett Komócsin Zoltán, az MSZMP Politikai Bizott-
ságának tagja, a Központi Bizottság titkára. 

Darvas József, az Írószövetség elnöke és Dobozi Imre 
főtitkár üdvözölte a vendégeket. 

A választmányi ülésen részt vett írókat Komócsin 
Zoltán részletesen tájékoztatta a nemzetközi politika idő-
szerű eseményeiről. 

az egységes állami kulturális 
tervbe vegyék fel a művelő-
dési élet tennivalóit, beru-
házási, fejlesztési és szerve-
zési feladatait. A népműve-
lési törvény megalkotásával 
vizsgálják felül a népműve-
léssel kapcsolatos, érvény-
ben levő jogszabályokat 
Arra is szükség van, hogy a 
Művelődésügyi Minisztérium 
fokozottabban hangolja ösz-
sze az egyes szakminisztéri-
umok, főhatóságok művelő-
dést érintő intézkedéseit, az 
állami, társadalmi szerveze-
tek ezzel kapcsolatos tevé-
kenységét. 

Ezután vita következett, 
majd a SZOT ülése elfogad-
ta az elnökség beszámolóját. 
(MTI) 

tanácsi és gazdasági akti-
visták. A kultúrház bejáratá-
nál munkásőrök és úttörők 
tisztelegtek az elnökségnek. 

Arató Márton, a Makó 
városi pártbizottság első tit-
kára megnyitó szavai u tán 
Apró Antal mondott beszé-
det. (Beszédét lapunk 3. ol-
dalán ismertetjük.) 

A nagy tetszéssel fogadott 
előadás után Borka Etelka, 
a Közgazdasági Technikum 
tanulója a makói KlSZ-fia-
talok nevében virágot, Helf-
rich Nándor viszont a BMG 
makói munkásai és műszaki 
dolgozói nevében díszes réz-
plakettet adott át Apró elv-
társnak. 

Este Apró Antal elvtárs 
Győri Imre, dr. Komócsin 
Mihály és Török László elv-
társak társaságában ellátoga-
tott Tiszaszigetre, ahol a 
vendégeket Kiss András, a 
községi tanács vb elnöke fo-
gadta, majd a Búzakalász 
Tsz számos tagjával beszél-
getést folytattak a falu éle-
tének kérdéseiről. 

más körülrepülte a Holdat, 
. . , 1950 kilométerre közelítve 

. Á S l 0 ^ ™ ^ ^ Ü f i í : meg annak felszínét. 
Az űrállomással fenntar-

tott rádiókapcsolat szabá-
lyos, folytatódik a különbö-
ző berendezésektől nyert tu-

folytatja repülését 

en szeptember 17-én moszk 
vai idő szerint 6 óra 11 
perckor módosítást haj tot-
tak végre az állomás pályá 
j á b a n - A z űrállomás térbeli d o m á n y o s információk véte-tájékozódásának és prog-
ramszerű fordulatainak vég-
rehajtása után bekapcsolták 

le. A berendezések normáli-
san működnek, a légnyomás 
és a hőmérséklet a megadott azt a berendezést amely k e r e t e k e n b e l ü l m o z o g . 

tn-jnH-/* nrr imn 1 1 <-\m OCCO I o közölte az űrállomással a 
szükséges módosítás nagysá- A kozmikus térség tudo-

mányos kutatásával kapcso-
£ latos programját a Szonda verezés eredményeként az —5 automataállomás teljesí-állomás ú j repülési pályá- tette A f ö l d i s z á m i t ó k ö z _ 

ra tért át, hogy kutatásokat pontban folytatják a kapott 
végezzen a Hold kozmikus adatok feldolgozását. 

Pályázat 
a tisztaság érdekében 

Köztisztasági munkabizottság alakult 
A város köztisztasági hely- ízléses és a mostaniaknál 

zetének javítására, a felada- praktikusabban használható 
tok meghatározására és ko-
ordinálására a közelmúltban 

szeméttartók tervezésére. A 
november 30-ig beérkező ja-

munkabizottság alakult Sze- vaslattervekből szakértők vé-
geden. A bizottságban részt-
vesz a városgazdálkodási, a 
közlekedési, az ingatlankeze-
lő, a víz- és csatornamű vál-

lasztják ki a legmegfelelőb-
beket és azokból legyártatják 
a szükséges mennyiséget. A 
jelenleg meglevő szeméttar-

lalat, a KÖJÁL, a városi ta- tókat sem szerelik le, hanem 
megjavítják, használhatóvá 
teszik azokat. Az elhatározás 
szerint tavasz kezdetére már 
nem lesz hiány utcai szemét-

nács építési-közlekedési osz-
tálya és mindhárom kerületi 
tanács építési-közlekedési 
csoportja képviselője. A 
munkabizottság tegnap ülést tartókban, 
tartott, amelyen a közterü-
letre kihelyezett szeméttar 
tók pótlásáról, ú j szeméttar- , iárdák és a villá-
tok kihelyezéséről ezenkívül * ® V i l i ' 

A felmérések szerint jelen-
tős az a terület a városban. 

a villamos-sínek és a járdák 
közötti területek gondozásá-
ról volt szó* 

Jelenleg több fa j ta szemét-

mos sínek között a „senki 
földje". Az I. kerületben 4800, 
a IL kerületben 33 150, a 
IIL kerületben 7250 négyzet-
métert tesz ki a villamos sí-

tároló használatos a város- nek melletti gondozatlan, 
ban. Ezek a típusok nem gyomos, rendszeresen nem ta-
mindenben felelnek meg a 
követelményeknek: egyré-

karított terület. Furcsa ké-
pet ad a tiszta járdák és ú t -

szük nehezen üríthető, más- testek között az ilyen elha-
részük esztétikailag nem il- nyagolt terület. Ez leginkább 
lik a környezetbe. Legna- ar ra alkalmas, hogy egyes 
gyobb hiba azonban, hogy lakóházakból is ide öntsék, 
kevés a közterületre, külö- söpörjék a szemetet. A mun-
nösen a villamos- és autó- kabizottság felhívással for-
busz megállókhoz kihelye- dult a kerületi tanácsokhoz, 

zett szeméttartó. A megle- hogy a városi köztisztaság 
vők közül is nagyon sok a érdekében ezeknek a terüle-
megrongált, használhatatlan- teknek a rendjéről, gyomta-
ná tett, némelyik pedig olyan lanításáról, illetve füvesíté-
állapotban van, hogy a köz- séről is gondoskodjék a jö-
lekedést is akadályozza. A vőben. Gélszerű lenne, ha a 
munkabizottság javaslatára a lakóházak előtti szakaszokon 
kerületi tanácsok építési- társadalmi munkát szervez-
közlekedési csoportjai közö- nének az előzőleg rendezett 
sen pályázatot hirdetnek új , területek gondozására. 

K É N Y E L M E S E B B M Ű H E L Y 
Az Irodagéptechnikai Vál-

lalatnál az elmúlt héten 
mintegy 100 ezer forintos 
költséggel kisebb építkezés, 
korszerűsítés kezdődött meg 
az Attila utcai üzemben. A 
tervek szerint ú j irodahelyi-
séget képeznek ki, a műhe-
lyeket meleg padlózattal, par-
kettával lá t ják el. Átalakít-
ják az értékes berendezések 
tárolására szolgáló helyiséget 
is. A műhelyek dolgozói szá-
mára ú j munkapadokat, szé-
keket és eszközöket vásárol-
nak, amelyekkel nagymérték-
ben javulnak a körülmé-
nyek: a dolgozók kényelme-
sebben végezhetik a szerelést. 

Képünkön: 
Tornai József és Horváth 

Imre műszerészek egy Hu-
nor típusú elektronikus szá-
mológépet javítanak. 


